
ZÁPIS 
 

z 2. jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 4. 3. 2021 od 14:00 hod.  
online 

 

 
 
Přítomni: Miroslav Vlasák, Roman Toušek, Milan Brandejs, Aleš Maloch, Mgr. Jana Patková, 

Jakub Rus, Bc. Robert Průcha, Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., Mgr. 
Alexandra Jiřičková, Mgr. Alena Stillerová, Zdeněk Podal, David Smetana, MVDr. Ivana 
Hantschová 

 
Omluveni:  Bc. Pavel Hečko, Mgr. Jan Grulich 
 
Neomluven:    
 
Hosté: Mgr. Martina Berdychová, náměstkyně hejtmana Královéhradeckého kraje;  

Mgr. Kateřina Churtajeva, vedoucí odboru kultury a památkové péče; 
Ing. Bc. Miroslav Mejstřík, vedoucí oddělení krajských dotací; 
Mgr. Lucie Potůčková; 
Lukáš Voltr, ředitel Centrály cestovního ruchu (stálý host); 
Mgr. Petr Poláček (stálý host); 

 
Program jednání: 

 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů jednání 
3. Volba ověřovatele zápisu 
4. Termíny jednání v roce 2021 
5. Informace o schválení příjemců dotací v oblasti cestovního ruchu pro rok 2021  
6. Poskytnutí dotací na individuální účel (Úprava LBT v centrální části Orlických hor 2021) 
7. Evropské seskupení pro územní spolupráci NOVUM  
8. Představení Centrály cestovního ruchu Královéhradeckého kraje 
9. Různé 
10. Závěr 

 
 

 
 

1. - 2. Zahájení a schválení programu jednání, schválení hostů 
 

Předseda výboru Mgr. Jan Grulich se omluvil z 2. jednání výboru z důvodu jiných pracovních 
povinností. Jednání tedy zahájil místopředseda Jakub Rus, požádal přítomné o odsouhlasení 
programu jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci, odsouhlasení hostů 
přítomných jednání výboru:  
 
Mgr. Martina Berdychová, náměstkyně hejtmana Královéhradeckého kraje;  
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Mgr. Kateřina Churtajeva, vedoucí odboru kultury a památkové péče; 
Ing. Bc. Miroslav Mejstřík, vedoucí oddělení krajských dotací; 
 
Schválení stálého hosta jednání výboru: 
 
Mgr. Lucie Potůčková 
 
 
schválení programu 
1. hlasování: 

Pro   13 

Proti  0 

Zdržel se 0 

Návrh byl přijat. 

 
schválení hostů 

2. hlasování: 

Pro   13 

Proti  0 

Zdržel se 0 

Návrh byl přijat. 

 

schválení stálého hosta 
3. hlasování: 

Pro   13 

Proti  0 

Zdržel se 0 

Návrh byl přijat. 

 

Program 2. jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci byl schválen. Byli 

schváleni hosté a stálý host jednání výboru. 

 
 
 
 

 
 

3. Volba ověřovatele zápisu 
 
Ověřovatelem zápisu byl navržen pan Aleš Maloch. 
 

schválení ověřovatele zápisu Aleše Malocha 
4. hlasování: 

Pro   12 

Proti  0 

Zdržel se 1 

Návrh byl přijat. 

 
Byl schválen ověřovatel zápisu pan Aleš Maloch. 
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4. Termíny jednání v roce 2021 
 
V internetovém prostředí byla vytvořena hlasovací tabulka s navrženými termíny jednání v roce 
2021. Termíny, které obdržely nejvíce hlasů: 8. 4., 6. 5., 24. 6., 9. 9., 7. 10., 4.11. Jednání budou 
probíhat vždy od 14:00 hodin. 
 
 

 
 

5. Informace o schválení příjemců dotací v oblasti cestovního ruchu pro rok 2021  
 

Vedoucí oddělení krajských dotací Ing. Bc. Miroslav Mejstřík přítomné informoval, že v oblasti 
cestovního ruchu byly zveřejněny tyto dotační programy: 21CRG01 Úprava lyžařských běžeckých 
tras, 21CRG04 Podpora činnosti turistických informačních center, 21CRG07 Propagace cyklobusů 
v turistických regionech. Do dotačního programu 21CRG01 (Úprava lyžařských běžeckých tras) se 
schválenou alokací 1.370.000 Kč bylo přijato 10 žádostí s celkovým požadavkem na dotaci ve výši 
2.826.536 Kč. Všechny žádosti splnily formální kritéria a kritéria přijatelnosti a byly předloženy 
hodnotící komisi k projednání. Hodnotící komise žádosti o dotaci projednala a doporučila 
v programu 21CRG01 poskytnutí dotací všem 10 žadatelům o dotaci v celkové výši 2.139.000 Kč. 
Do dotačního programu 21CRG04 (Podpora činnosti turistických informačních center) bylo 
přijato 36 žádostí s celkovým požadavkem na dotaci ve výši 1.639.920 Kč. Všechny žádosti splnily 
formální kritéria a kritéria přijatelnosti a byly předloženy hodnotící komisi k projednání. Hodnotící 
komise žádosti o dotaci projednala a doporučila v programu 21CRG04 poskytnutí dotací 
14 žadatelům o dotaci v celkovém objemu 452.000 Kč. Do dotačního programu 21CRG07 
(Propagace cyklobusů v turistických regionech) se schválenou alokací 500.000 Kč byly přijaty 
celkem 4 žádosti s celkovým požadavkem na dotaci ve výši 538.084 Kč. Všechny žádosti splnily 
formální kritéria a kritéria přijatelnosti a byly předloženy hodnotící komisi k projednání. 
Hodnotící komise žádosti o dotaci projednala a doporučila v programu 21CRG07 poskytnutí 
dotací všem 4 žadatelům o dotaci v celkovém objemu 500.000 Kč. 

 
hlasování o návrhu usnesení: 
 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
I. b e r e   n a   v ě d o m í   
  závěry hodnotící komise žádostí o dotace v oblasti cestovního ruchu pro rok 2021 

 
II. d o p o r u č u j e 

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit závěry hodnotící komise žádostí o 
dotace v oblasti cestovního ruchu pro rok 2021 
 
 

  
5. hlasování: 

Pro     13 

Proti    0 

Zdržel se   0 
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Návrh byl přijat. 

 
USNESENÍ VCR/2/2/2021 
Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í  
  závěry hodnotící komise žádostí o dotace v oblasti cestovního ruchu pro rok 2021 

 
II. d o p o r u č u j e 
 Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit závěry hodnotící komise žádostí o 

dotace v oblasti cestovního ruchu pro rok 2021 
 
 
V 14:05 se k jednání připojil pan Milan Brandejs. 
 
Diskuze: 
 
Ing. Bc. Miroslav Mejstřík: „Je třeba se domluvit na jednání, kdy by bylo možné projednat návrhy 

dotačních programů pro příští rok – buď přímo na jednání výboru, nebo v rámci samostatného 

jednání. Dotační programy letošního roku bych umístil na Google na sdílený disk a tímto 

způsobem bychom sebrali návrhy na změnu, které by se pak v rámci jednání mohly prodiskutovat. 

Link bude zaslán všem členům výboru, aby každý mohl uplatnit své náměty.“ 
 
Jakub Rus: „Bude nejlepší se sejít v menším počtu lidí a pak to v rámci výboru schválit.“ 
 
Byla navržena menší pracovní skupina ve složení: 
 
Bc. Robert Průcha 
Miroslav Vlasák 
Mgr. Alexandra Jiřičková 
Bc. Roman Toušek 
Jakub Rus 
Milan Brandejs 
Mgr. Alena Stillerová 
 

schválení pracovní skupiny 
6. hlasování: 

Pro   13 

Proti  0 

Zdržel se 0 

Návrh byl přijat. 

 
Byl schválena pracovní skupina pro projednání dotačních programů pro příští rok ve složení: Bc. 

Robert Průcha, Miroslav Vlasák, Mgr. Alexandra Jiřičková, Bc. Roman Toušek, Jakub Rus, Milan 

Brandejs, Mgr. Alena Stillerová. 
 
V rámci příprav dotačních programů pro rok 2022 vedoucí oddělení dotací Ing. Bc. Miroslav 
Mejstřík nahraje na Google sdílený disk znění dotačních programů na letošní rok. Link bude zaslán 
všem členům výboru, aby každý mohl uplatnit své připomínky, které pak budou projednány 
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v rámci schválené pracovní skupiny. Se závěry této pracovní skupiny budou ostatní členové 
výboru seznámeni v rámci běžného jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci.  
 
 

 
 

6. Poskytnutí dotací na individuální účel (Úprava LBT v centrální části Orlických hor 2021) 
 
Vedoucí oddělení krajských dotací Ing. Bc. Miroslav Mejstřík přítomné informoval, že subjekt 
SPORT PROFI, spol. s.r.o. si podal žádost o úpravu běžeckých tras do klasických dotačních 
programů a jednu žádost o individuální dotaci, ke které zatím nebylo Radou Královéhradeckého 
kraje přijato žádné stanovisko.  
 
Diskuze: 
 
Milan Brandejs: „Zajímalo by mě, jestli nějaká žádost v tomto programu nebyla podpořena? 
Abychom neudělali nějaký precedens.“ 
 
Mgr. Martina Berdychová: „Jen bych upřesnila: ta žádost o individuální dotaci, kterou teď máme 

na tom vyšším jednání je na letošní lyžařskou sezónu. V tom loňském roce jim nějak utekl termín 

podání žádostí. Takže nežádali a nebyli vůbec hodnoceni. Rozhodně to není na úkor někoho. Rada 

Královéhradeckého kraje ty malé dotace (do 200.000) bude teprve projednávat. Většinou se k nim 

vyjadřuje i výbor. Jsou výbory, které ty žádosti o malé individuální dotace neřeší, jelikož je pouze 

na rozhodnutí rady, jestli tu dotaci poskytne či nikoliv. Je to na rozhodnutí každého výboru, jestli i 

k těm menším žádostem chce zaujmout nějaké stanovisko. Zastupitelstvo tyto žádosti neřeší.“ 

 

Ing. Bc. Miroslav Mejstřík: „Pokaždé, když jde žádost na individuální dotace, tak je u ní stanovisko, 

jestli mohla být podána v klasickém dotačním programu. A ano, všechny žádosti na běžkařské 

trasy byly podpořeny.“ 
 
Závěr:  
Projednání této individuální dotace bude ponecháno na Radu Královéhradeckého kraje. 
  
 

 
 

7. Evropské seskupení pro územní spolupráci NOVUM  
 
Miroslav Vlasák přítomné seznámil s činností evropského uskupení pro územní spolupráci 
NOVUM, kde jedním ze spoluzakladatelů je i Královéhradecký kraj. Funguje od roku 2006 jako 
evropský instrument Česko-polské spolupráce. V současné době je 78 takovýchto fungujících 
evropských uskupení. (Více viz prezentace)  
 

 
 

8. Představení Centrály cestovního ruchu Královéhradeckého kraje 
 
Lukáš Voltr, ředitel Centrály cestovního ruchu Královéhradeckého kraje, představil činnost 
centrály. Ta se věnuje řídící a koordinační činnosti v Královéhradeckém kraji a ve spolupráci 
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s Pardubickým krajem za region Východní Čechy. Jedná se o zapsaný spolek, který má 17 členů 
rozdělených do 4 komor. Činnost spolku je řízena 4 - člennou správní radou, kde každá komora 
má svého zvoleného zástupce. (Více viz prezentace)  
 

 
 

9. Různé 
 
 
 

 
Závěr 
Jakub Rus, místopředseda výboru, ukončil 2. jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní 
spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje ve 14:53 hodin a poděkoval členům výboru za 
účast na jednání a za diskusní příspěvky. Termín dalšího jednání výboru je 8. 4. 2021 ve 14:00 
hodin.  
 
 
 
 
 
 
                        Jakub Rus 

         místopředseda výboru pro cestovní ruch a 
             mezinárodní spolupráci  

 
 
 
 
Ověřovatel zápisu: 
Aleš Maloch 
 
 
 
 
 
Zapsala:  
Mgr. Jolana Dioszegi 
V Hradci Králové dne 09.03.2021 


